
1 
 

PROTOKÓŁ Nr 40/19 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Rady Miasta Kamienna Góra 

w dniu 12 listopada 2019 r. 

godz. 14:30 

 

Obecni na posiedzeniu KBSiR – 5 członków Komisji: 

1. Basta Jerzy  

2. Majak Violetta 

3. Sławiński Łukasz 

4. Sławiński Sławomir 

5. Wągrowski Bogdan  

 

Nieobecni na posiedzeniu KBSiR – 3 członków Komisji: 

1. Kurnyta Danuta 

2. Seweryniak Elżbieta 

3. Szczerbaty Iwona  

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Violetta Majak, która przedstawiła proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi odebranymi z nieruchomości położonych  

na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty – 

97.2019 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia- schronisku dla osób bezdomnych oraz 

schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi – 98.2019  

6. Zapoznanie się z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Dolnośląskiego stwierdzającym 

nieważność uchwały NR XVI/88/19 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 25.09.2019 r. oraz 

stanowiskiem Kierownika BAM- BRM.0711.22.2019  

7. Zaopiniowanie pisma Zarządu Powiatowego Centrum Zdrowia w Kamiennej Górze 

dotyczącego pomocy finansowej- BRM.0004.35.2019 

8. Zapoznanie się z zaproszeniem na wystawę malarstwa Marleny Promnej. 

 

9. Sprawy różne 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.  

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

 

Nie wniesiono uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
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Ad.4.- 97.2019 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Kierownik Wydział 

Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta w/m Magdalena 

Bręśkiewicz /zał. Nr 1 do protokołu/.   

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz poinformowała, iż ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

zakłada samofinansowanie się systemu gospodarki odpadami komunalnymi.  

Z pobranych opłat pokrywane są wyłącznie koszty funkcjonowania  systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi, na które składają się między innym: 

 

1) odbieranie, transport, zbieranie, odzysk i unieszkodliwianie odpadów komunalnych; 

2) tworzenie i utrzymanie punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych; 

3) obsługa administracyjna tego systemu; 

4) edukacja ekologiczna w zakresie prawidłowego  postepowania z odpadami 

komunalnymi. 

 

W celu wykonania powyższych zadań konieczne staje się zabezpieczenie niezbędnych 

środków finansowych. Przedkłada się to bezpośrednio na mieszkańców, od których 

Gmina musi  pobrać opłaty w takiej wysokości, aby pokryły one realizację zadania  

w całości. 

Przeprowadzona analiza finansowa systemu gospodarki odpadami i kalkulacja opłaty 

za gospodarowanie odpadami wykazała, że niezbędnym dla zbilansowania systemu 

finansowania odbioru i zagospodarowania zbieranych odpadów komunalnych jest 

podwyżka opłat. Koszty funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w całej Polsce, 

na przestrzeni kilku lat sukcesywnie wzrastają.  

Głównymi czynnikami wpływającymi na znaczący wzrost kosztów odbioru  

i zagospodarowania odpadów komunalnych są : 

 

- wzrost opłaty za składowanie odpadów; 

- wzrost ceny za gospodarowania frakcji „nadsita”; 

- wzrost minimalnego wynagrodzenia; 

- wzrost cen paliw i energii;  

- koszt dostosowania instalacji do nowych przepisów (zabezpieczenie roszczeń, 
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monitoring wizyjny, nowe przepisy przeciw pożarowe) 

 

W 2020 roku przewiduje się wzrost ilości odbieranych odpadów komunalnych, w tym 

odpadów z tworzyw sztucznych. Ciągły wzrost ilości odbieranych odpadów 

komunalnych, przede wszystkim zmieszanych, w znacznym stopniu przekłada się na 

obecny wzrost cen.  

 

Nowelizacja ustawy z dnia 13 września 2013 r. o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach wprowadza obowiązek segregacji odpadów komunalnych. W przypadku, 

gdy właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów 

komunalnych w sposób selektywny, należy określić stawkę opłaty podwyższonej. 

Określa się dwukrotność stawki podstawowej. Ponadto właściciele domów 

jednorodzinnych będą mieli obowiązek posiadania kompostownika. Dla domków 

letniskowych ustala się opłatę ryczałtową 160 zł za rok.  

 

Państwo radni podejmując uchwałę dokonują wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, na których zamieszkują mieszkańcy, od liczby 

osób zamieszkujących daną nieruchomość. 

 

Proponowana miesięczna składka za opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

dla metody określonej w § 1 w wysokości 20 zł od osoby zamieszkującej daną 

nieruchomość. Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn 

liczby osób zamieszkujących daną nieruchomość. W przypadku nieruchomości, na 

której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne  opłata za 

gospodarowanie stanowi iloczyn zdeklarowanej liczby pojemników o określonej 

pojemności oraz stawki opłaty tj. 20 zł.  

 

Ustala się miesięczną stawkę opłaty za pojemnik, w zależności od jego pojemności: 

1) dla pojemnika o pojemności 120 litrów – w wysokości 5,89 zł,  

2) dla pojemnika o pojemności 240 litów- w wysokości 11,79 zł, 

3) dla pojemnika o pojemności 1100 litrów – w wysokości 54,00 zł.   

 

Ustala się ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których znajdują się  domki letniskowe lub inne nieruchomości 

wykorzystywane na cele rekreacyjno- wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez 
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część roku w wysokości 160 zł rocznie od jednego domku lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno- wypoczynkowe.  

 

Radny Bogdan Wągrowski – zapytał, czy ogrody działkowe są traktowane jak domki 

letniskowe? 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- odpowiedziała, że nie. Traktowane są one jako wydzielone ogrody  

z częścią rekreacyjną.  

 

Radny Bogdan Wągrowski – stwierdził, że mieszkańcy korzystający z działek nie 

posiadają koszt na odpady. Wytworzone odpady zabierają ze sobą i wyrzucają w innych 

miejscach.  

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- poinformowała, iż należałoby każdą działkę wyposażyć w odpowiednie 

pojemniki. Zarząd ogrodów działkowych musiałby przygotować na nie odpowiednie 

miejsca. Podkreśliła, że niedopuszczalnym jest przewożenie odpadów z ogródków 

działkowych do miejsca składowania odpadów np. w miejscu zamieszkania.  

 

Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta – dodał, że sporo osób bezdomnych również 

zamieszkuje na terenach ogrodów działkowych i wytwarzają tam odpady.  

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- wyjaśniła, że przy wprowadzeniu rozliczania działkowców należałoby 

przyjąć zasadę średniej kwoty za odpady. Ponadto działki wykorzystywane są przez 

część roku a nie przez cały. Rolą miasta jest zapewnienie odbierania odpadów  

z odpowiednią częstotliwością. Zaznaczyła, że mieszkańcy nie segregują odpadów  

w odpowiedni sposób, a na gminę spadł obowiązek recyklingu. Problemem jest również 

brak opłaty produktowej od przedsiębiorców.  

 

Wiceprzewodnicząca Violetta Majak RM – stwierdziła, że należałoby ograniczyć 

produkcję opakowań plastikowych i egzekwować od producentów zastąpienie plastiku 

szkłem.    
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Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- zaznaczyła, że na poziomie samorządu nie jesteśmy w stanie wprowadzić 

takich restrykcji.  

 

Radny Bogdan Wągrowski – zapytał, czy proponowana stawka za odpady komunalne 

dla Gminy Miejskiej Kamienna Góra będzie na takim samym poziomie jak w innych 

gminach, które obsługuje spółka Sanikom? 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- poinformowała, że w chwili obecnej spółka Sanikom ma 23 udziałowców, 

w tym największym jest Gmina Miejska Kamienna Góra. Cena nie uwzględnia 

podwyżek minimalnego wynagrodzenia w przyszłym roku. Udziałowcy za instalację 

płaca jedną stawkę, stawki są różne za odbiór i transport odpadów. Miasto nie ponosi 

opłaty np. za PSZOK a inni udziałowcy płacą. Należałoby cenę ryczałtową pomnożyć 

przez ilość ton.  

 

Radny Bogdan Wągrowski – zapytał, ile miast będących udziałowcami spółki 

Sanikom będzie płaciło kwotę 20 zł za osobę? 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- powiedziała, że Gmina Marciszów będzie płaciła 14,50 zł za osobę, 

jednak samorząd nie jest w stanie przewidzieć, czy zmieszczą się zaproponowanych 

kosztach. Gmina Wiejska Kamienna Góra zaproponowała stawkę 19 zł za osobę.  

 

Radny Bogdan Wągrowski- stwierdził, że rada powinna zostać zapoznana  

ze stawkami wszystkich udziałowców.  

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- dodała, że każdy z udziałowców indywidualnie podchodzi do umowy  

i faktycznych kosztów związanych z odpadami.  

 

Wiceprzewodnicząca RM Violetta Majak- również wyraziła zdanie, iż radni powinni 

być zapoznani z wysokością stawek innych udziałowców. 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- zapewniła, że przygotuje zestawienie obecnych i przyszłych stawek na 
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kolejne posiedzenie Komisji. 

 

Wiceprzewodnicząca RM Violetta Majak – wyraziła zdanie, iż dobrym rozwiązaniem 

byłoby wprowadzenie przez wszystkich udziałowców jednakowej stawki. Zapytała, czy 

spółka Sanikom sfinansuje koszt nowej instalacji.  

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- poinformowała, że wg umowy spółki gminy zapewniają środki na 

budowę, utrzymanie i eksploatowanie instalacji. Około 85% będzie dofinansowana, 

natomiast 15% należy dołożyć.  

 

Wiceprzewodnicząca RM Violetta Majak –zapytała, dlaczego proponowana stawka 

jest aż o 6,00zł wyższa niż obecna (około 40%), skąd aż tak duży wzrost ceny? 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz- odpowiedziała, że zwiększyła się cena za gospodarowanie odpadami jak 

również ilość odpadów.  

 

Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały.  

 

Ad.5. – 98.2019   

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przestawiła i szczegółowo omówiła 

Przewodnicząca KBSiR Violetta Majak /zał. Nr 2 do protokołu/.  

 

Komisja zwróciła uwagę, iż na ostatniej Sesji Rada Miasta podjęła uchwałę dotyczącą 

zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Dolnośląskiego. Biorąc pod uwagę 

powyższe procedowanie proponowanego projektu uchwały jest niezasadne. Komisja 

oczekuje na rozstrzygnięcie sądu w ww. sprawie.   

 

Ad.6. -BRM.0711.22.2019 

 

Komisja zadecydowała, że w ww. rozstrzygnięciem zapozna się na kolejnym 

posiedzeniu tj. dnia 19.11.2019 r. o godz. 1430.  
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Ad.7. - BRM.0004.35.2019 

 

 Komisja zapoznała się z ww. pismem /zał. Nr 3 do protokołu/.  

 

Komisja wyraziła zdanie, że przy analizie budżetu miasta na rok 2020 prośba zostanie 

wzięta pod uwagę zgodnie z możliwościami finansowymi miasta.  

 

Komisja złożyła wniosek o przedstawienie umowy Nr SP- 26 /IV/2018 z dnia 11 

kwietnia 2018 r. pomiędzy Gminą Miejską Kamienna Góra a Powiatem 

Kamiennogórskim dotyczącej przekazywania pomocy finansowej na zakup sprzętu 

medycznego dla Powiatowego Centrum Zdrowia w Kamiennej Górze Sp. z o.o.  

w wysokości określonej w uchwale budżetowej na dany rok kalendarzowy.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek – jednogłośnie.  

 

Powyższy wniosek stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.8.  Zapoznanie się z zaproszeniem na wystawę malarstwa Marleny Promnej. 

 

Komisja zapoznała się z ww. zaproszeniem /zał. Nr 5 do protokołu/.  

 

Ad.9. Sprawy różne. 

 

Spraw różnych nie wniesiono.  

 

Ad.10. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokołowała: Malwina Marmuszewska, Violetta Majak  

 

Przewodnicząca KBSiR 

 

      Violetta Maja 


